

Title (en)
INVERT DRILLING MUDS.

Title (de)
INVERT-BOHRSPULSCHLÄMME.

Title (fr)
BOUES DE FORAGE INVERSES.

Publication
EP 0462152 A1 19911227 (DE)

Application
EP 90904275 A 19900301

Priority
DE 3907392 A 19890308

Abstract (en)
[origin: EP0386636A1] The invention describes the use of esters, which are fluid at room temperature and have flashpoints above 80 DEG C, selected from monocarboxylic acids or synthetic and/or natural origin with 6 to 11 C atoms and monofunctional and/or multifunctional alcohols as the oil phase or a component thereof in invert drilling muds which are suitable for the environmentally favourable extraction of petroleum or natural gas deposits and, in a closed oil phase, contain a dispersed aqueous phase together with emulsifiers, fillers, fluid loss additives and, if desired, other customary additives. In a further embodiment the invention relates to invert drilling muds of the aforementioned kind in which the oil phase contains esters of monocarboxylic acids of synthetic and/or natural origin with 6 to 11 C atoms and with monofunctional and/or multifunctional alcohols mixed, if desired, with other components from the class of ecologically acceptable compounds.

Abstract (fr)
L'invention décrit l'utilisation d'esters sélectionnés, fluides à la température ambiante et présentant des points d'éclair supérieurs à 80 °C, d'acides monocarboxyliques d'origine synthétique et/ou naturelle comportant 6 à 11 atomes de C et d'alcools monofonctionnels et/ou polyfonctionnels en tant que phase huile ou constituants de la phase huile de boues de forage inverses convenant pour la prospection off-shore écologique de gisements de pétrole ou de gaz naturel. Ces esters contiennent, dans une phase huile fermée, une phase aqueuse dispersée ainsi que des émulsifiants, des charges, des additifs contre les pertes de fluide et, si cela se révèle souhaitable, d'autres additifs courants. Dans une autre version, l'invention concerne des fluides de forage inverses, du type indiqué, caractérisés par le fait que la phase huile contient des esters d'acides monocarboxyliques d'origine synthétique et/ou naturelle comportant 6 à 11 atomes de C avec des alcools monofonctionnels et/ou polyfonctionnels mélangés, si cela se révèle souhaitable, à d'autres éléments appartenant à la catégorie des composés ne présentant pas de risques pour l'environnement.

IPC 1-7
C09K 7/06

IPC 8 full level
C09K 8/32 (2006.01); **C09K 8/34** (2006.01)

IPC 8 main group level
C09K (2006.01)

CPC (source: EP US)
C09K 8/34 (2013.01 - EP US)

Citation (search report)
See references of WO 9010681A1

Designated contracting state (EPC)
AT BE CH DE DK ES FR GB IT LI LU NL SE

DOCDB simple family (publication)
EP 0386636 A1 19900912; EP 0386636 B1 19921111; EP 0386636 B2 19971210; AT E82315 T1 19921115; AU 5180290 A 19901009; AU 626118 B2 19920723; BR 9007191 A 19911210; CA 2047706 A1 19900909; CA 2047706 C 20020709; DE 3907392 A1 19900913; DE 59000441 D1 19921217; DK 0386636 T3 19930308; EP 0462152 A1 19911227; ES 2052997 T3 19940716; GR 3006358 T3 19930621; GR 3026139 T3 19980529; IE 63532 B1 19950503; IE 900803 L 19900908; JP 2834320 B2 19981209; JP H04503966 A 19920716; MX 173267 B 19940214; NO 172502 B 19930419; NO 913240 D0 19910819; NO 913240 L 19910819; TR 24760 A 19920501; US 5403822 A 19950404; WO 9010681 A1 19900920; ZA 901758 B 19901128

DOCDB simple family (application)
EP 90104025 A 19900301; AT 90104025 T 19900301; AU 5180290 A 19900301; BR 9007191 A 19900301; CA 2047706 A 19900301; DE 3907392 A 19890308; DE 59000441 T 19900301; DK 90104025 T 19900301; EP 9000343 W 19900301; EP 90904275 A 19900301; ES 90104025 T 19900301; GR 920402716 T 19921126; GR 980400312 T 19980212; IE 80390 A 19900307; JP 50416990 A 19900301; MX 1977690 A 19900306; NO 913240 A 19910819; TR 21990 A 19900306; US 6856393 A 19930527; ZA 901758 A 19900307